
اقتصادی

گروه اقتصــادی -علیرضا صالح 
رئیس ســازمان خصوصی سازی با اشاره 
به جزئیات زمانی برای آزادســازی سهام 
عدالت پس از دســتور رهبــری  انقلاب 
گفــت: ما حداکثر ســقف زمانــی برای 
تحقق آزادســازی سهام عدالت را آبان ماه 
می دانســتیم که خوشبختانه رهبری بسیار 
زودتر از پیش بینی های ما دستور آزاد سازی 
آن را صادر کردند و با اذن رهبری آزادسازی 

این سهام سرعت می گیرد.
وی افزود: اکنون در راستای گسترش 
مالکیت آحاد مردم در بازار سرمایه شرایطی 
را فراهــم خواهیم کرد تا پــس انداز های 
کوچک مردم به بورس هدایت شــود در 
نتیجه برای نخستین بار صندوق های قابل 
معامله سرمایه پذیر را برای واگذاری سهام 

خود، انتخاب کردیم.
این مقام مسئول بیان کرد: قرار است 
ســهام دولتی در قالب صندوق های قابل 
معامله ســرمایه پذیر یــا ETF در بازار 
بورس عرضه شــوند و بدین طریق مردم 
می توانند سهم ۲ میلیون تومانی خریداری 
کــرده و از تخفیف ۲۰ درصدی دولت در 
این بخش، برخوردار شوند و به واسطه این 

امر درآمد های خود را مولد کنند.

صالح افزود: قرار است دولت بخشی 
  ETF از سهام خود را در قالب سه صندوق
یا همان واسطه گری مالی در بورس عرضه 
کند که این صندوق ها شامل صندوق های 
بانکی و بیمه ای، پالایشــگاهی و فلزات 
و خودرو هســتند و صندوق پالایشگاهی 
شامل بخشی از سهام ۴ پالایشگاه و بانکی 
بیمه ای شــامل بخشی از سهام دولت در ۳ 

بانک و ۲ شرکت بیمه ای است.
رئیس ســازمان خصوصی ســازی 
بــا بیان اینکــه در فاز اول بهترین ســهام 
شرکت های بورسی خود را انتخاب کرده 
ایم، گفت: اولین صندوق واسطه گری مالی 
که شامل سهام بانک های صادرات، ملت و 
تجارت و بیمه ها البرز و اتکای نوین هستند 
در بازار سرمایه عرضه خواهند شد که سهام 
آن ها پیشتر هم در بورس عرضه شده است.
معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی 
تصریح کرد: تا پایان ۱۴۰۰ قید دولتی بودن 
از مدیریت این صندوق ها سلب خواهد شد 
و بــا جمع آوری واحد های عادی به میزان 
یک دهم درصد سهم دولت در مدیریت به 
مراتــب کاهش یابد و خود یونیت دار های 
صنــدوق مدیریت ایــن صندوق ها را در 
دســت گیرند. او با اشــاره به مزایای این 

صندوق های قابل معامله در بورس گفت: 
با عرضه این صندوق ها در واقع ســبدی از 
سهام را در نظر می گیریم چرا که سهم یک 
شــرکت ممکن است در آینده با نوساناتی 
همراه باشــد، امکان اینکه تمام ســهام ها 

ریزش داشته باشند، بسیار کم است.
به دنبال کسب درآمد نیستیم!

صالح با اشــاره بــه برنامه های آتی 
دولت در بازار سرمایه بیان کرد:  قرار بر این 
اســت تا در امسال در قالب "صندوق های 
سرمایه گذاری معامله پذیر" بخشی از سهام 
دولــت را عرضه کنیم و این روند ادامه دار 
خواهــد بود و ما در مرحله اول، ترکیبی از 
سهم شرکت ها را در نظر گرفتیم و با توجه 
به اســتقبال عمومی از عرضه آن ها اقدام به 
عرضــه برخی دیگر از ســهام های دولتی 

خواهیم کرد.
رئیس ســازمان خصوصی ســازی 
با بیان اینکه دولت به دنبال کســب درآمد 
نیســت، گفت: اگر دولــت به دنبال جمع 
آوری منابع مالی بیشتر بود قطعا به صورت 
تک سهام و ۲۰ درصد بالاتر از قیمت تابلو 
اقــدام به فروش می کرد، امــا اکنون برای 
عرضــه هر واحد ۲ میلیــون تومنی از این 
شیوه، یک تخفیف ۲۰ درصدی را در نظر 

گرفته است.
معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی 
تصریح کرد: به منظور کاهش ریسک ناشی 
از نوسانات آینده این سهام ها بازار گردانی  
صنــدوق های ETF را هم در نظر گرفتیم 
یعنی ارزش هر یونیت صندوق معادل ۱۰ 
هــزار تومان و به ازای ســهم هر یونیت از 
این شــرکت ها ۵۰۰ تومان  داخل صندوق 
نگه داشته ایم و افرادی که تمایل به سرمایه 
گذاری داشــته باشند وجه نقد را دریافت 

کرده و به این صورت کار ها دنبال می شود.
 او بیان کرد: از ابتدای ســال تاکنون 
تعــداد زیــادی از ســهام ها را به فروش 
رســاندیم، اما اکنون این ETF ها را برای 
ایــن در نظر گرفته ایم کــه پس انداز های 
خرد مردم را به بازار ســرمایه هدایت کنیم 
کــه بدین طریق هم مالکیت مردم در بازار 

سرمایه افزایش یابد و هم در راستای تحقق 
اصل ۴۴ گام برداریم.

مدیریت بالای دولتی؛ کارآیی 
پایین اقتصادی

صالح در پاســخ به این سوال که چه 
برنامه ای برای مقابله با بحران های آینده در 
بورس تدوین شده است، گفت: ما به عنوان 
عرضه کننده وارد این بازار می شویم و قطعا 
اگر بازار کشش نداشت، چنین برنامه ای را 
در نظر نمی گرفتیم ضمن اینکه قرار است با 

تداوم عرضه سهام های دولتی، بازار بورس 
را فعال تر کنیم.

رئیس ســازمان خصوصی ســازی 
با اشــاره به ارزشــمندی بالای دارایی این 
شــرکت های دولتی، گفــت: در صورت 
عرضه آن ها احتمال افُت سهامشــان پایین 
اســت، اما ممکن است با مدیریت دولتی، 

کارآیی بالایی نداشته باشند به همین منظور 
عرضه آن ها بهترین راه است.

معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی 
تصریح کرد: نمونه هــای زیادی از عرضه 
سهام ها در بورس انجام شده که نتایج مثبتی 
را هم داشته و نمونه های آن در قالب سهام 
برخی پتروشیمی ها و شستا مشخص قابل 
مشــاهده است و سهام هایی که قرار است 
در آینده عرضه کنیم، جزو ۵۰ شرکت اول 

بورس اوراق بهادار هستند.
واگذاری شرکت های توسعه ای 
در آینــده/ قصد نداریم مشــکلات 
دولتی را به بخش خصوصی منتقل 

کنیم
او بیان کــرد: در گام های بعدی قرار 
است سهام برخی از سازمان های توسعه ای 
و شرکت های مادر تخصصی های خود را 
در بورس عرضه کنیم که این امر مستلزم این 
است که در ابتدا آن ها را به صورت سهامی 
عام کرده و ســپس سهام آن ها را وارد بازار 

سرمایه کنیم.
صالــح در پاســخ به این ســوال که 
سرنوشت مولد سازی ۱۰۰ هزار میلیاردی 
اموال غیر مولد دولتی چه می شــود، گفت: 
یکســری ظرفیت های قانونی برای مولد 

کردن دارایی ها شناسایی شده و با همکاری 
وزارتخانه در حال تدوین برنامه هایی برای 
تعییــن تکلیف آن ها داریم چرا که به دنبال 
این نیســتیم تا بخش هایی کــه با انبوهی 
از مشــکلات مواجه هســتند را به بخش 

خصوصی واگذار کنیم.
رئیس ســازمان خصوصی ســازی 
تصریح کــرد: قصــد داریم بخشــی از 
عرضه های اولیه را انجام داده و بدین طریق 
به بازار سرمایه عمق ببخشیم و در فاز اول 
قصد واگــذاری مولد ها را داریم و تا پایان 
امسال طی چندین مرحله این کار را انجام 

خواهیم داد.
معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی با 
اشاره به عرضه اولین صندوق ETFدولتی 
در ســال ۹۹ گفت: پذیره نویســی اولین 
صندوق که شــامل ســهام بانک ها و بیمه 
هســتند تحت عنوان صندوق یکم واسطه 
گری مالی در شــنبه هفتــه آینده صورت 

می پذیرد.
۸۰ میلیون نفر می توانند سهام 

بخرند!
او بــا اشــاره به میزان مولد ســازی 
و واگــذاری دولت در ســال ۹۹ گفت: در 
بودجه امســال مقرر شد تا وزارت اقتصاد 
اقدام به مولد ســازی و عرضــه ۵۰ هزار 
میلیارد تومــان از دارایی های خود کند که 
با این کار بخشــی از آن را پوشش خواهیم 
داد و بســته به استقبال مردم، آن روند ادامه 
دار خواهد شــد و شرایطی را فراهم کنیم 
که اگر ۸۰ میلیون نفر هم خواستند سهام ۲ 
میلیون تومانی خریداری کنند، این شرایط 
برایشــان مهیا باشد. صالح در پاسخ به این 
ســوال که این صندوق ها به طور مشخص 
توسط چه کسانی مدیریت می شوند، گفت: 
در اساسنامه هیئت وزیران مشخص شد تا 
مدیریت دولت بر این صندوق ها محدود 
شــود و تا حداکثر تا پایان ســال ۱۴۰۰ در 

اختیار آن باشد و به ازای هر یک دهم درصد 
واحد هایی که جمع آوری شــود، به همان 
میزان سهم دولت بر آن ها کاهش یافته و به 

مرور زمان حذف می شود.
اشتباهات پوری حسینی تکرار 

نخواهد شد
رئیس سازمان خصوصی سازی بیان 
کرد: نمی خواهیم اشتباهات گذشته تکرار 
شــود و نگاهمان رو به جلو است و برای 
تحقــق این امر، برخــی از فرآیند ها را در 
سازمان خصوصی سازی اصلاح کردیم و 
به دنبال این هســتیم که عرضه ها در قالب 

سهام بورسی انجام شود.
معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی با 
بیان اینکه سازمان خصوصی سازی را اتاق 
شیشه ای خواهیم کرد، گفت: هیچ عرضه ای 
بیرون از بازار ســرمایه رخ نخواهد داد چرا 
که هنگام عرضــه در بورس، اطلاعات به 
صورت شفاف بوده و خریداران مشخص 
هســتند.او بیان کرد: هیچ مذاکره ای جز در 
تابلوی بورس، انجام نخواهد شــد و علت 
انتخاب این شــیوه هم، شفاف سازی و از 
معرض دور کردن فسادهاســت و اهلیت 
سنجی را هم برای مشتریان در نظر گرفتیم 
و بر این اساس تنها داشتن پول افراد ملاک 
نیســت و بایستی افراد دارای اهلیت فنی و 

مدیریتی هم باشند.
انتقال مدیریت هپکو به وزارت 

صمت
صالح در پایان در پاسخ به این سوال 
که با وجــود خروج آقای روغنی از هپکو 
سرنوشت این کارخانه به کجا ختم خواهد 
شــد، گفت: با وزارت صنعــت، معدن و 
تجارت رایزنی کــرده ایم تا مدیریت این 
شرکت را به این وزارتخانه منتقل و تیم های 
مدیریتی این وزارتخانــه، تصمیم گیری 
نهایی را انجام دهند و اکنون منتظر دریافت 

برنامه های ایدرو و ایمیدور هستیم.  

سرمایه گذاري و اولویت بخشي به برنامه هاي پیشگیري اولیه از اعتیاد  در مدارس و دانشگاه ها ،
 موجب ایمن سازي نوجوانان و جوانان در برابر زلزله خاموش اعتیاد  خواهد شد . 

)شورای هماهنگی مبارزه باموادمخدر کیش(

گروه اقتصادی - وزیر امور اقتصاد 
و دارایی گفت: بــا توجه به ارزش بالای 
ســهام، ســهامداران خود مدیریت سهام 
خــود را داشــته باشــند و از فروش آن 

خودداری کنند.
فرهاد دژ پســند در حاشــیه جلسه 
هیات دولت در اشــاره به خبر آزادسازی 
ســهام عدالت گفت: به عنوان کارشناس 
توسعه ملی از مردمی که نمی توانند سهام 
خود را مدیریت کنند بگویم که از فروش 
فوری و شــتاب زده آن خودداری کنند. 

زیرا ممکن است تعدادی از افراد سودجو 
با قیمتی بســیار پایین تر از ارزش واقعی 
سهام نسبت به خرید این اوراق امتیاز اقدام 
کنند و این بسیار خطرناک زیرا این سهام 
ارزشمند اســت.وی ادامه داد: با توجه به 
آنکه این ســهام بسته به میزان سهامی که 
دارنــد از یک میلیون تومانی تا  ۴۰۰ هزار 
تومانی متناســب با ارزش آن سهام است. 
در واقع ســود این سهم متناسب با نوسان 
خواهد بود به خصوص که شــرکت هایی 
که در ســبد سهام عدالت حضور دارند از 

شرکت های معتبر و قوی هستند.وی تاکید 
کرد: خوشحالیم که این آزادسازی صورت 
گرفته البته طبق دستورالعمل باید آن را به 
شرکت ســرمایه گذاری واگذار کرد و یا 
خود خانوار آن را مدیریت کند.دژپســند 
در پایان گفت: بر اساس این دستورالعمل 
تعیین می شــود کــه در مرحله اول چند 
درصد ســهام خواهند داشــت. بنابراین 
یک تحول اساســی در دارایی های افراد 
به خصوص در این شــرایط که حدود ۵۰ 
میلیــون نفر  در این ســهام حضور دارند. 

معتقدم که فضای نشاط آموزشی در بازار 
ســرمایه به طور قابل توجهی افزایش پیدا 
می کند که می تواند برای کســانی که مایل 
به پس انداز هســتند سهام آنها را به سمت 

بازار سرمایه هدایت کنیم.
گروه اقتصادی - استاندار هرمزگان 
گفــت: رفع مشــکلات صیادان اســتان 

هرمــزگان برای رونق بیشــتر فعالیت ها 
در این عرصه پیگیری می شــود.فریدون 

همتی در دیدار با جمعی از صیادان استان 
هرمــزگان با بیان اینکــه بخش زیادی از 
مــردم در هرمزگان در زمینــه صیادی و 
انــواع فعالیت های شــیلاتی و مرتبط با 
آبزیان شاغل هستند، عنوان کرد: اداره کل 
شــیلات استان گزارش جامعی از آخرین 
وضعیت صیادی و فعالیت های شیلاتی در 

هرمزگان را تهیه و ارائه کند.
وی ادامه داد: باید مشــکلات بخش 
شــیلات و صیادی در استان به طور دقیق 
احصــا و در این گزارش مطرح شــود تا 
پیگیری های لازم برای رفع این مشکلات 
در ســطح ملی صورت گیرد.اســتاندار 

هرمزگان اســتفاده از شیوه های غیر مجاز 
صیــد را یکــی از مشــکلات این حوزه 
برشــمرد و افزود: اســتفاده از شیوه های 
غیر مجاز صید موجب صدمه و آســیب 
به ذخایر آبزیان می شــود.همتی تصریح 
کرد: باید با اســتفاده از مشــارکت خود 
صیــادان و همچنین به کارگیری ظرفیت 
بسیج دریایی، نظارت کافی برای برخورد 
و جلوگیری از شــیوه های غیر مجاز صید 
انجام شــود.وی گفت: بــا جدیت، رفع 
مشــکلات صیادان در اســتان هرمزگان 
را پیگیری می کنیم تا شــاهد رونق بیشتر 

فعالیت ها در این عرصه باشیم.

گروه اقتصــادی - وزیر صنعت با 
بیان اینکه رشــد بخش تولیــد جلوتر از 
پیش بینی ها در ســال ۹۸ گفت: تولیدات 

داخلــی عامل موثر در حفظ آرامش بازار 
در طول سال افزایش یافت.

رضا رحمانی، وزیر صنعت، معدن 
و تجارت در جلســه اقتصاد مقاومتی این 
وزارتخانه تاکید کرد: اقدامات انجام شده 
در طول ســال ۹۸ در حوزه های مختلف 
صنعتــی، معدنی و تجاری کشــور قابل 
قبول بود و عملکرد خوبی به ثبت رسیده 
است؛ در این مدت بخش تولید نسبت به 

پیش بینی ها رشد خوبی داشته و افزایش 
تولیدات داخلی یک از دلایل اصلی حفظ 
آرامــش بازار در طول ســال و به ویژه در 
ایــام پایانی آن و همزمان با شــیوع کرونا 

بوده است.
وی در این جلســه که با محوریت 
بررسی اقدامات سال ۹۸ و بررسی بخشی 
از برنامه های سال ۹۹ برگزار شد، تصریح 
کرد: برای تداوم موفقیت های به دســت 

آمده در طول سال گذشته باید یک ارزیابی 
دقیقی از روند اقدامات و شــاخص های 

تعریف شده داشته باشیم.
رحمانی گفت: بایــد در همه امور 
برنامه محوری ســرلوحه کارها باشــد و 
برنامه ها نیز منطبق با اهداف سال تدوین و 

در دستور کار قرار گیرند.
وزیر صنعــت، معدن تجــارت با 
اشــاره به برنامه سه ساله وزارت خانه در 

خصوص داخلی سازی بیش از ۱۰ میلیارد 
دلار انــواع واردات کالا و تجهیــزات در 
قالب برنامه نهضت ساخت داخل افزود: 
برنامه نهضت ساخت داخل دستاوردهای 
خوبی در طول ســال ۹۸ داشته و بالغ بر ۳ 
میلیارد و ۴۰۰ میلیون دلار داخلی ســازی 
در حوزه هــای مختلف صنعتی و صنایع 
معدنی کشــور تحقق یافته اســت؛ این 
رویکرد در سال جهش تولید نیز با جدیت 
هر چه تمام تر دنبال خواهد شدو داخلی 
سازی و کاهش ارزبری حدود ۳ میلیارد و 
۳۰۰ میلیــون دلار انواع قطعه و تجهیزات 

در دستور کار است.
رحمانــی اضافه کرد: در راســتای 
برنامه ساخت داخل، اقدامات بسیار خوبی 

در سطح کشور انجام شده و حرکتی شکل 
گرفته که ثمرات آن در آینده می تواند علاوه 
بــر خودکفایی به توســعه پایدار صنعتی 
کشور نیز کمک شایان توجهی نماید.وی 
تصریــح کرد: این برنامه مورد تاکید ویژه 
مقام معظم رهبری و حمایت های رئیس 
جمهور و سایر مســئولان ارشد دولت و 
همه دلســوزان نظام است؛ مسلماً به هیچ 
عنوان در تحقق اهداف آن کوتاه نخواهیم 
آمد و تا حصول نتیجه نهایی در این حوزه 
تمام تلاش خود را به کار خواهیم بســت.
وزیر صمت گفت: یکی از برنامه های مهم 
وزارت صنعت، معدن و تجارت در طول 
سال گذشته و همچنین در سال آینده، فعال 
سازی ظرفیت خالی واحدهای صنعتی و 

همچنین احیای واحدهای راکد است که 
در همین زمینــه راه اندازی مجدد ۲۲۰۰ 
واحــد صنعتی تعطیل در ســال "جهش 
تولید" در دســتور کار قرار دارد.رحمانی 
افزود: طرح توسعه صنعت پوشاک نیز از 
دیگر برنامه های وزارت صمت در ســال 
۹۸ بود کــه در بخش های مختلف آن به 
لحاظ کمــی و کیفی نتایج خوبی حاصل 
شد و فقط در تولید چادر مشکی که جزو 
اقلام وارداتی کشور است، بیش از ۱,۵۰۰ 
میلیارد تومان ســرمایه گذاری انجام شده 
و مراحــل نهایی بهره برداری خود را طی 

می کند.
وی تاکیــد کرد: صنعت پوشــاک 
و صنایــع لوازم خانگی برای کشــور در 

شاخص های مؤثری همچون اشتغالزایی، 
خودکفایــی و بازار مصــرف داخلی از 
اهمیت فراوانی برخوردار هســتند.وزیر 
صنعت، معدن و تجــارت در خصوص 
گزارش ارائه شده از روند بازسازی ناوگان 
حمــل و نقل تجاری کشــور و همچنین 
برنامه نوسازی ناوگان ریلی کشور گفت: 
باید همه ظرفیت های موجود برای تحقق 
حداکثری برنامه های طراحی شده در این 
حوزه فعال شــود؛ چرا کــه هم اکنون در 
همین صنایع ریلی فقط ۱۵ درصد ظرفیت 
تولید کشور فعال می باشد و قابل پذیرش 
نیست که با وجود این بستر مناسب برای 
خودکفایی، موضــوع واردات این اقلام 

مورد بحث قرار گیرد.

سهامداران از فروش فوری و شتابزده 
خودداری کنند

رشد بخش تولید پارسال جلوتر از 
پیش بینی ها بود

وزیر امور اقتصاد و دارایی:

وزیر صنعت:

معاون بهره برداری آبفای هرمزگان:

استاندار هرمزگان تاکید کرد؛

گروه اقتصادی -فرماندار پارسیان 
گفت: شهرســتان پارســیان و کشور قطر 
دارای ویژگی های مشــترکی هســتند که 
این اشــتراکات می تواند زمینه ساز توسعه 
صــادرات غیرنفتی بــه ویژه محصولات 

تولیدی این شهرستان باشد
بــه گزارش اقتصــاد کیش به نقل از  

روابط عمومی فرمانداری پارسیان؛ مهندس 
رضــا پور فرماندار پارســیان با اشــاره به 
ظرفیت بالای شهرستان در عرصه صادرات 
غیر نفتی کشــور عزیزمان در سال جهش 
تولید، گفت: دســتگاه های اجرایی حوزه 
صادرات و راهکارهای افزایش صادرات 

از شهرستان پارسیان را شناسایی کنند.

نماینده عالی دولت در شهرســتان 
گفت:کشــور قطــر دارای فاصله کمی با 
شهرستان پارسیان است و این یک مزیت 
برای توســعه صادرات از بنادر پارســیان 
محســوب می شــود و باید زمینه توسعه 
صادرات محصولات از بنادر پارســیان به 

قطر فراهم شود.

مهندس رضا پــور با تاکید بر اینکه 
از ظرفیت بازار کشــورهای همسایه برای 
صادرات محصولات تولیدی شهرســتان  
اســتفاده کنیــم، بیــان داشــت : یکی از 
موضوعاتی که در بخش کشــاورزی باید 
مــورد توجه ویژه قرار گیرد، بســته بندی 
محصولات تولیدی کشــاورزی است که 

می تواند نقش مهمی بــرای صادرات ایفا 
کند.  ایشان در پایان افزودند:استان هرمزگان 
و به تبع شهرســتان پارسیان و کشور قطر 
دارای ویژگی های مشــترکی هســتند که 
این اشــتراکات می تواند زمینه ساز توسعه 
صــادرات غیرنفتی بــه ویژه محصولات 

تولیدی این شهرستان باشد.

گروه اقتصــادی - قائم مقام وزیر 
صمــت با بیان اینکه امروز با توجه به درک 
صحیح از شــرایط پیرامونی، باید مدیریت 
تجــارت کشــور را به صــورت اقتضایی 
صــورت داد، گفت: باید با درک صحیح از 

شرایط پیرامونی تجارت را تنظیم کرد.
حسین مدرس خیابانی، قائم مقام وزیر 
صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه امروز 
با توجه به درک صحیح از شرایط پیرامونی، 
باید مدیریت تجارت کشــور را به صورت 
اقتضایی صــورت داد، گفــت: مدیریت 
اقتضایی تجارت کشــور سبب می شود تا 
با درک صحیح از شرایط پیرامونی، تجارت 
داخلی و خارجی کشــور را تنظیم کرده و 
از تحــولات بیرونی تجارت در دنیا، عقب 
نمانیم.وی در بازدید از موسســه مطالعات 
و پژوهش هــای بازرگانی وزارت صنعت، 
معدن و تجارت با تاکید بر ضرورت توجه 
به نتایج عملیاتی پروژه های پژوهشی انجام 
شده در این موسسه، گفت: امروز دانشگاهها 
و پژوهشــگران به این نتیجه رسیده اند که 
بدون تجاری سازی تحقیقات و پژوهش ها، 
نمی توان از کارآمدی لازم برخوردار بود، به 
این معنا که اگر یک پژوهش، منجر به تولید 

داخلی و تجاری سازی محصولات نشود، 
ممکن است کارآمدی لازم را نداشته باشد.

مطالعــات پژوهشــی بایــد 
تجاری سازی شوند

قائم مقام وزیر صنعت، معدن و تجارت 
با یادآوری ســخنان مقــام معظم رهبری 
در ابتدای ســال ۹۹ مبنی بر اینکه باید آثار 
جهش تولید باید در سفره های مردم نمودار 
شــود، افزود: ماحصل افزایش تولید باید بر 
معیشت و اشتغال مردم نمایان شود؛ ضمن 
اینکه به موازات در طرح های پژوهشی نیز 
باید شرایطی فراهم کرد که راهکارهای ارایه 
شده در تحقیقات، منجر به افزایش کارایی 
و بهره وری بخــش تولید و کاهش قیمت 
تمام شــده شــود.وی با تاکید بر ضرورت 
توجه به موقعیت علمی موسسه مطالعات 
و پژوهش های بازرگانی تصریح کرد: باید 
مطالعات ارزشمندی که از سوی این موسسه 
بنا به سفارش دستگاههای مختلف تهیه شده 
و به مراجع سیاســتگذاری و نظارتی ارسال 
می شود، با برچسب موسسه مطالعات ارسال 
شود تا سیاستگذاران و تصمیم گیران بدانند 
که این گزارش کارشناســی ارایه شــده، از 

پشتوانه علمی غنی برخوردار است.

نقشــه راه صادرات به زودی 
ابلاغ می شود

مــدرس خیابانی با اشــاره به تدوین 
نقشه راه توسعه صادرات و نقشه راه تنظیم 
بازار کشــور که از سوی موسسه مطالعات 
و پژوهش هــای بازرگانی تهیه شــده و در 
روزهای آینده ابلاغ می شود، گفت: این دو 
نقشه راه، کاملا از پشتوانه علمی برخوردار 
اســت و نتیجه کار کارشناسی محققان این 
موسســه اســت که به طور قطــع خواهد 
توانست تولید و تجارت را به عنوان مکمل 

یکدیگر حرکت دهد.
مدرس خیابانی از مدیران موسســه 
مطالعــات و پژوهش هــای بازرگانــی 
درخواســت کرد تا محور اصلی مطالعات 
و پژوهش هــای کارشناســی خود را روی 
موضوعاتــی قرار دهد که اولویت کشــور 

است.
اولویت های کشور در تخصیص 

ارز باید بازخوانی شود
وی اظهار داشــت: با توجه به شرایط 
کنونی کشور، باید به طور مرتب اولویت های 
کشور را در تخصیص ارز بازخوانی کرد؛ این 
در حالی است که با تحت تاثیر قرار گرفتن 
منابع تولید و قیمت نفت در ســایه شــیوع 
ویــروس کرونا در دنیا، باید تکیه خود را بر 

اقتصاد غیرنفتی بیشتر کنیم.
دست اندازها باید از پیش روی 

تولید و صادرات برداشته شود
به گفته قائم مقام وزیر صنعت، معدن 
و تجارت در چنین شــرایطی هر بخشنامه 
ای کــه مخل تولید و صادرات اســت باید 
حذف شود تا دســت اندازها از پیش روی 
تولید و صادرات برداشته شود؛ چراکه تولید 

کشور باید مورد حمایت قرار گیرد تا بتوان 
به واسطه آن، بازارهای هدف صادراتی را نیز 
به خوبی تامین کرد و برای کشور ارزآوری 

داشت.
امســال، ســال رونق تولید و 

صادرات است
قائم مقــام وزیــر صنعــت، معدن و 
تجارت با بیان اینکه امســال، ســال تولید 
و صادرات اســت، گفت: همانطور که در 
ســال گذشته، اقتصاد ایران تا حدود زیادی 
از نفت جدا شــد، در سال ۹۹ به طور قطع 
یک اقتصاد کاملا غیرنفتی را تجربه خواهیم 
کــرد؛ پس باید روی منابــع داخلی تمرکز 
بیشــتری صورت گیــرد و از ظرفیت های 
تولید داخلی به صورت ویژه اســتفاده کرد.

مدرس خیابانی گفت: امسال همه امورات 
تولید و گذران فضای اقتصاد کشور به لحاظ 

نیازهای ارزی، وصل به صادرات غیرنفتی 
کشور است، سال ۹۹ به معنای واقعی اقتصاد 
بدون نفت را تجربه خواهیم کرد؛ پس باید 
بیش از هــر زمان دیگری به تولید بها داد و 
صادرات را جدی گرفت و موانع را از پیش 

روی صادرکنندگان برداشت.
سیاست جایگزینی واردات در 
مقطع کنونی از نان شب هم واجب تر 

است
وی معتقد است امروز اجرای سیاست 
جایگزینی واردات، برای کشور از نان شب 
هم واجب تر اســت؛ این در حالی است که 
کشــوری می تواند به سیاست جایگزینی 
واردات اعتقاد نداشته باشد که تحریمی هم 
پیش رو نداشته باشد، اما ایران که با مجموعه 
سیاست هایی مواجه است که درآمد ارزی، 
اشتغال و معیشــت مردم از سوی دشمنان 

هدف قرار گرفته است، حتما باید بر داشته ها 
و ظرفیت های تولید داخلی تکیه کرده و به 

سمت جایگزینی واردات پیش رود.
مدرس خیابانی گفت: امروز آرامش 
کشــور به تداوم تولید برخــی از کالاها و 
محصولات به خصوص کالاهای اساســی 
گره خورده است و بنابراین باید زمینه ای را 
فراهم کرد که نیازهای کشور در این حوزه به 
خوبی تامین شده و تولیدات داخلی بیش از 
هر زمان دیگری مورد توجه قرار گیرد. نکته 
حائز اهمیــت در این زمان، توجه به برخی 
از صنایع اشتغالزا است؛ چراکه تولید برخی 
از کالاها درون کشــور، زنجیره ای از تولید 
را راهبــری می کند که نمونه آن هم صنعت 
خودرو اســت که ۱۱۲ رشته صنعتی را به 
دنبال خود حرکت داده و ۴ میلیون نفر را به 
صورت مستقیم و غیرمستقیم، مشغول به کار 
کرده است.مدرس خیابانی گفت: سیاست 
جایگزیــن واردات و توســعه صــادرات 
متناقض یکدیگر نیســتند، بلکه به صورت 
همزمان می توانند توسعه یابند؛ ضمن اینکه 
در برخی از کالاها، اجرای سیاست جایگزینی 
واردات یک ضرورت است؛ چراکه کشور 
ما با تحریــم و محدودیت های بین المللی 

مواجه است.وی با تاکید بر ضرورت توجه 
به تولید داخلی خاطرنشــان کرد: حتی اگر 
تولید یک کالا نســبت به واردات آن گرانتر 
تمام شــود، اما باید از تولید داخلی حمایت 
کرد و از ارزبریجلوگیری نمود؛ با این حال 
تولیدکنندگان هم باید بهره وری را بالا برده 
و تلاش کنند تا قیمت تمام شــده را کاهش 
دهند.مــدرس خیابانی تصریــح کرد: هر 
تولیدی که امکان آن در کشــور وجود دارد، 
باید صورت گیرد؛ ولو اینکه در ابتدای کار، 
غیر اقتصادی باشد؛ این در شرایطی است که 
تحریم اگرچه اثراتی در زندگی و معیشت 
مردم داشــته، اما بــرای ایران یک خاصیت 
بسیار بزرگ داشته و آن اینکه، روی پای خود 
بایستیم؛ چراکه ضربه پذیری و تاب آوری 
صورت گرفته در این دوره و رشــد و رونق 
برخی از صنایع تولیدی، بســیار ارزشمند 
اســت.وی با اشاره به افزایش تولید اقلام و 
تجهیزات پزشکی از جمله ماسک و تولید 
مواد ضدعفونی کننده خاطرنشان کرد: تولید 
در این دو حوزه از جهش جدی برخوردار 
بــوده و باید برای صادرات آنها فکری کرد 
که بر این اســاس، استارت صادرات اقلام 

سلامت محور در کشور زده شد.

فرماندار پارسیان مطرح کرد:

 شهرستان پارسیان در اندیشه افزایش میزان 
صادرات به کشور قطر در سال جهش تولید  

قائم مقام وزیر صنعت عنوان کرد :

سال۹۹ از اقتصاد نفتی جدا می شویم
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گــروه اقتصــادی - معــاون بهره 
برداری آب و فاضلاب هرمزگان بااشــاره 
به درخواســت برخی از ســرمایه گذاران 
بخش خصوصی آبفا برای فروش مستقیم 
آب تانکری از آب شیرین کن ها گفت: این 

رویه امکان پذیر امکان پذیر نیست.
عــلاء امیریان نژاد افزود: بر اســاس 
قرارداد ســرمایه گذاران بخش خصوصی 

بــا آبفا، هر یک از ســرمایه گذاران موظف 
بــه تولید آب و فروش آن از طریق شــبکه 
آبرسانی هستند.وی ادامه داد: برخی سرمایه 
گذاران درخواســت فروش مســتقیم آب 
بوسیله تانکر را داشــته اند که این روند در 

شرایط فعلی امکان پذیر نیست.
معــاون بهره برداری آبفا ی هرمزگان 
افــزود: فروش آب تانکــری تولیدی آب 

شــیرین کن ها تنها از طریق دریافت حواله 
و از ایســتگاه های پمپاژ مشــخص شده، 
صــورت می گیرد.وی با بیــان اینکه آب و 
فاضلاب قشم برای رفع نیاز آبی این جزیره 

برنامه های متعددی در دستور کار دارد، اظهار 
داشت: دو آب شیرین کن هر یک به ظرفیت 
ســه هزار مترمکعب در محدوده روستای 
باسعیدو برای تأمین آب غرب جزیره و یک 

آب شــیرین کن نیز در روستای رمچاه در 
حال احداث است.معاون بهره برداری آبفا 
استان در ادامه متوسط سرانه مصرف آب در 
جزیره قشم را ۱۴۰ لیتر در شبانه روز به ازای 

هــر نفر بیان کرد و گفت: این میزان بالاتر از 
الگوی استاندارد است که می بایست الگوی 
مصرف مشــترکان به استاندارد لازم برسد.
وی به دلایل بالا بودن مصرف آب شرب در 

جزیره قشــم اشاره کرد و گفت: فرسودگی 
شبکه های توزیع آب، عدم مدیریت مصرف 
و ذخیره سازی آب در مخازنی با ظرفیت بالا، 
اســتفاده از آب شرب برای مصارف دامی و 
آبیاری در روستاها، افزایش جمعیت شناور 
و بالا بودن تعداد انشعابات غیرمجاز از عمده 
دلایل افزایش مصــرف آب در این جزیره 
است. امیریان نژاد همچنین تعداد انشعابات 

غیر مجاز شناســایی شده را دو هزار و ۲۸۹ 
مورد عنوان کرد و گفت: اصلاح و بازسازی 
۱۴ کیلومتر شــبکه های فرسوده توزیع آب 
روستایی نیز در دســتور کار است. وی در 
پایان افزود: پروژه ایجاد شــبکه توزیع آب 
در دو روستای نقاشه و معتمد آباد نیز امسال 
پس از انعقاد قــرارداد، عملیات اجرایی آن 

آغاز و تکمیل می شود.

رفع مشکلات صیادان هرمزگان برای رونق بیشتر فعالیت ها

فروش مستقیم آب از آب شیرین کن ها امکان پذیر نیست

جزئیات ورود سهامداران عدالت به بورس؛ 

صالح گفت:حداکثر سقف زمانی برای تحقق آزادسازی سهام عدالت را آبان ماه برآورد کردیم که با موافقت رهبری، این امر زودتر
 محقق خواهد شد.

زمان نهایی آزادسازی سهام عدالت 
مشخص شد

 هیــچ مذاکــره ای جز در تابلــوی بورس، انجام نخواهد شــد 
و علت انتخاب این شــیوه هم، شفاف ســازی و از معرض دور 
کــردن فسادهاســت و اهلیت ســنجی را هم برای مشــتریان 
در نظر گرفتیم و بر این اســاس تنها داشــتن پــول افراد ملاک 
نیســت و بایستی افراد دارای اهلیت فنی و مدیریتی هم باشند.

مدیرکل مهندسی سواحل و بنادر سازمان بنادر از تسهیل صدور مجوز ساخت و ساز در سواحل و بنادر بین ۱۰ روز تا دو هفته خبر داد و 
گفت:دستگاه های دولتی حاضر به دریافت مجوز نیستند.
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